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1 YLEISPERUSTELUT 
 
1.7 Henkilöstö 
 
s. 29, 82 
nro 1 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Carola Juselius, Jenni Savolainen 
 

Muutosehdotus: 
Yhdyskunnan ja ympäristön toimialan Kehittäminen ja tuki -yksikköön esitettyä 
määräaikaista projektinjohtajaa ei toteuteta ostopalveluna talousarviovuoden 
2024 aikana. Kunnanhallituksen tulee tehdä kaikki uudet hankintapäätökset 
vuonna 2024 tarvittavista ostopalveluista koskien konsultti- tai 
asiantuntijapalveluita tai työvoimaa, joka ei sisälly jo olemassa oleviin 
puitesopimuksiin. 
 
Sivu 29: poistetaan virke ”Kehittäminen ja tuki -yksikköön esitetään 
määräaikaista projektinjohtajaa...” 
Otsikon ”Uusien virkojen ja toimien täyttömenettely 2024” alle lisätään virke 
”Kunnanhallituksen tulee tehdä kaikki hankintapäätökset koskien vuoden 2024 
tarvittavia asiantuntija- tai konsulttipalveluita, jotka eivät sisälly olemassa 
oleviin puitesopimuksiin, jotta saadaan kuva ulkoisen osaamisen tarpeista ja 
vaikutuksesta talousarvioon.”  
 
Sivu 82: poistetaan tekstikappale ”Yksikön henkilöstömäärään...” 
 
Kaikki taulukot: vähennys yhdyskunnan ja ympäristön toimialan 
henkilöstökuluihin 90 t€ sekä henkilötyövuosiin 1,0. 
 
Säästö lasketaan mukaan tulokseen. 
 
Perustelut: 
Se, että kunnanhallitus päättää konsulttipalveluista, on linjassa 
hallintosäännön hengen kanssa, sillä kunnanhallituksen tehtäviin kuuluu 
päättää toimien tai virkojen perustamisesta. Konsulttipalveluiden käyttö on 
yksi tapa välttää, miten kirjataan päivätyön määrä kuntaorganisaatiossa ja 
millaista työvoimaa kunnalla on käytettävissään.  
 
Sivun 82 väite, että talousarvioehdotukseen ei sisälly määrärahoja 
lisähenkilöstön palkkaamiseen, on kaunisteltu. Lisähenkilöstön palkkaaminen 



 . 

tosiasiallisesti sisältyy talousarvioehdotukseen. Kun katsotaan taulukkoa 
sivulla 28, huomataan, että varhaiskasvatuksen toimialan toiminnan 
laajentamistarpeesta johtuvan suorittavan henkilökunnan lisäyksen lisäksi 
yhdyskunnan ja ympäristön toimiala on ainoa toimiala, jonka 
henkilöstömäärän oletetaan nousevan, kokonaiset 1,95 %. 
 
Jos sen lisäksi hankitaan asiantuntijoita ostopalveluna, on seurauksen se, että 
se osaaminen, jota näennäisellä rekrytoinnilla hankitaan, ei hyödytä kunnan 
henkilöstön osaamisen kehittämistä. Pitkällä tähtäimellä olisi parempi selvittää 
vuonna 2024, millaisia osaamisaukkoja organisaatiossa on, ja esittää vuoden 
2025 talousarvioon toistaiseksi voimassa olevia toimia tai virkoja, jotka eivät 
ole kytköksissä yksittäisiin hankkeisiin. Ostopalveluiden käyttö poistettavaksi 
ehdotetulla määrällä miinus sivukulut tuottaisi oman arvioni mukaan noin 445 
tehokasta työtuntia, kun kunnan oma rekrytointi tuottaisi noin 1,13 
henkilötyövuotta projektinjohtotehtäviin. Projektinjohdon osaaminen täytyy 
varmistaa rekrytoimalla sisäistä työvoimaa, mutta se olisi sopivaa vasta sitten, 
kun rakennusprojektien suhdannetilanne on edullisempi. Ehdotetaan lisäyksen 
poistoa. 
 
Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 
Ehdotusta ei hyväksytä.  
 
Kunnan investoinnit toteutetaan tilaajaorganisaatiomalliin pohjautuen. 
Jokaisessa hankkeessa käytetään useita erilaisia asiantuntijoita, jotka 
hankitaan ostopalveluna. Näitä ovat mm. rakennesuunnittelu, 
sähkösuunnittelu, geosuunnittelu ja työmaavalvonta. Palvelut hankitaan 
kunnan hallinto- ja hankintasääntöjen ohjeistuksen mukaisesti.  
 
NG8:n toteutuksen osalta on muista hankkeista poiketen perusteltua hoitaa 
myös rakennuttaminen ostopalveluna hankkeen kompleksisuuden (esim. 
kustannusten hallinta) ja kunnan henkilöstöresurssin riittämättömyyden 
vuoksi. Ostopalvelulla varmistetaan myös varahenkilömenettely ja 
vähennetään hankkeen riskejä. Ostopalvelu mahdollistaa myös 
erikoistuneiden järjestelmien käytön, jotka tulisi muuten hankkia kunnan 
omistukseen. Ennen tehtävän täyttämistä tehdään vertailu 
ostopalveluresurssin ja oman henkilön rekrytoinnin vaikutusten välillä. 
Täyttötavasta päätetään tämän selvityksen perusteella.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
s. 29 
nro 2 Ehdotuksen tekijä: Jenni Savolainen 
 Kannattajat: Liike Nytin valtuustoryhmä, Ilkka Sillanpää, Esa Kantee 



 . 

 
 Muutosehdotus: 
 

Kappaleen yhdyskunta ja ympäristö viimeinen lause: ”Kehittäminen ja tuki -
yksikköön esitetään määräaikaista projektinjohtajaa NG8-
hankekokonaisuuteen.” 
Lause ehdotetaan poistettavaksi. 

 
Perustelut: 

 
NG8-hankkeesta on tehty useita valituksia. Tämän vuoksi NG8 tulee 
viivästymään reilusti. 
 
Sen lisäksi täydelliset ja ajantasaiset taloudelliset faktat koko NG8-
hankkeesta, asemanhankkeesta, koko Lukkarin koulun ympäristön alueesta 
sekä Lukkarintien ja Nikkiläntien liikenneratkaisuista puuttuvat edelleen. 
Valitusprosessin aikana kunnan nykyhenkilöstö pystyy tuottamaan puuttuvat 
tiedot ja laskelmat. 
 
Nyt on siis ennenaikaista palkata NG8-projektinjohtajaa, kun emme tiedä 
aikataulua, millä ajalla projekti lähtee etenemään. 

 
Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 
Ehdotusta ei hyväksytä.  
 
NG8-asemakaavasta hallinto-oikeuteen jätetyt valitukset eivät hidasta alueen 
suunnittelua ja toteutuksen valmistelua. Valituskäsittelylle on varattu aikaa 
hankkeen aikataulussa. Valitusten ei ole ulkopuolisen arvion ja 
virkamiesvalmistelun pohjalta arvioitu vaikuttavan kaavan sisältöön tai sen 
voimaantuloon. Hankkeen taloudellinen ennustettavuus ja riskienhallinta 
edellyttävät kokonaisuutta hallinnoivaa projektinjohtajaa.  
 
Käsittely 
 
Esittelijä täydensi ehdotustaan seuraavasti: 
 
”Ennen tehtävän täyttämistä tehdään vertailu ostopalveluresurssin ja oman 
henkilön rekrytoinnin vaikutusten välillä. Täyttötavasta päätetään tämän 
selvityksen perusteella.” 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Jenni Savolainen toisti alkuperäisen ehdotuksensa seuraavin perustein: 
  

Uuden henkilön palkkaaminen toisi huomattavan lisäkustannuksen kunnan 
talouteen.  



 . 

 
Kaavahankkeiden toteutuksen johtaminen on voitava hoitaa kunnan jo 
olemassa olevien henkilöstöresurssien puitteissa. Tarvittaessa priorisoimalla 
vireillä olevien muiden tehtävien toteuttamista. 
 
Maria von Flittner kannatti Jenni Savolaisen ehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Jenni Savolaisen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus – 25 ääntä 
Jenni Savolaisen ehdotus – 17 ääntä 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 25–17. 
 

 
3 KÄYTTÖTALOUSOSA 2024–2026 
 
3.4 Varhaiskasvatus 
 
s. 49 
nro 3 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 Kannattajat: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Käyttötalousosa, varhaiskasvatuksen toimiala 
 
Lisäys määrärahoihin 90 000 euroa, jotta voidaan toteuttaa henkilökunnalle 
mahdollisuus saada työvaatteita työnantajalta valtuuston 8.6.2023 
hyväksymän vastauksen aloitteeseen mukaisesti. Toimialan menot 
käyttötalousarviossa nostetaan siis 21 006 000 eurosta 21 096 000 euroon. 
 
Määräraha rahoitetaan tuloksesta. 
 
Kaikki taulukot päivitetään. 
 
Perustelut: 
Valtuusto on vastauksena aiheesta jätettyyn aloitteeseen hyväksynyt, että 
aloite on hyvä toteuttaa. Säästöjä voidaan saada pitämällä henkilöstöä 
paremmin töissä ja pienemmällä sijaispalveluiden tarpeella. Tämä toimi on 
nostettu myös toimintakertomuksessa tärkeäksi tekijäksi henkilöstön 
rekrytointiin liittyvien riskien minimoimiseksi. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
  



 . 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
  
Ehdotus varhaiskasvatuksen työvaatetuksen hankinnasta on hyvä ja se voisi  
lisätä varhaiskasvatusken veto- ja pitovoimaa. Määrärahan korotusta ei voida 
kuitenkaan toteuttaa varhaiskasvatuksen muiden kustannusten voimakkaan 
nousun vuoksi vuonna 2024.  
 
Käsittely 
 
Esittelijä muutti ehdotustaan lisäämällä määrärahaksi 55 000 euroa. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 

 
s. 51 
nro 4 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Sivun 51 viimeinen kappale muutetaan muotoon: 
 
”Kunnanhallituksen ehdotus suhteessa alkuperäiseen raamiin on kasvanut 
1 569 000 eurolla johtuen kasvaneesta varhaiskasvatuksen tarpeesta, sekä 
2023 aikana voimaan tulleista muutoksista mm. varhaiskasvatuslakiin ja -
maksuihin.” 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
  

Ehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 

 
3.5 Koulutuksen toimiala 
 
s. 56 
nro 5 Ehdotuksen tekijä: Vihreiden valtuustoryhmä 

Kannattajat: SDP:n valtuustoryhmä, Jenni Savolainen, Micaela Röman, 
Tuomas Alaterä, Heikki Vestman, Charlotta Engblom, Kicka Lindroos, Carola 
Juselius, Maria von Flittner, Ari Oksanen 



 . 

 
Kohdennetaan opetushenkilöstölle (perusopetuksen opettajat, 
koulunkäynninohjaajat) Mininepsy-koulutusta tai vastaavaa.  
 
Koulutuksessa saadaan perustietoa neuropsykiatrisista oireyhtymistä, 
työvälineitä ratkaisukeskeisen ajattelu- ja työskentelytapaan ja tutustutaan 
positiivisen psykologian perusteisiin. Koulutuksen aikana opetushenkilöstö 
harjoittelee konkreettisia menetelmiä, joita osallistujat voivat soveltaa suoraan 
omaan työhönsä.  
 
Määrärahalisäys 20 000 euroa. 
  

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
  

Ehdotusta ei hyväksytä. 
Ehdotettu koulutus opetushenkilöstön osaamisen lisäämiseksi            
neuropsykiatrisista oireyhtymistä sekä työvälineistä ratkaisukeskeiseen 
ajattelu- ja työskentelytapaan on kannatettava. Tällaisiin koulutuksiin voidaan 
kuitenkin keskittää varoja olemassa olevasta täydennyskoulutusbudjetista. 
Lisärahoitus opetushenkilöstön täydennyskoulutukseen tästä syystä ei ole 
tällä hetkellä tarpeen.             
 
Käsittely 
 
Marketta Mattila ehdotti, että muutosehdotus hyväksytään. 
Ehdotusta ei kannatettu, joten se raukesi. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023      

 
Lilli Kahri teki seuraavan muutosehdotuksen: 

 
Kohdennetaan opetushenkilöstölle (perusopetuksen opettajat, 
koulunkäynninohjaajat) Mininepsy-koulutusta tai vastaavaa. Koulutuksessa 
saadaan perustietoa neuropsykiatrisista oireyhtymistä, työvälineitä 
ratkaisukeskeisen ajattelu- ja työskentelytapaan ja tutustutaan positiivisen 
psykologian perusteisiin. Koulutuksen aikana opetushenkilöstö harjoittelee 
konkreettisia menetelmiä, joita osallistujat voivat soveltaa suoraan omaan 
työhönsä. Varataan tähän koulutuspalveluiden tädennyskoulutuksen 
määrärahoista 20 000 euroa. 
 
Heikki Vestman kannatti Lilli Kahrin ehdotusta. 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti Lilli Kahrin ehdotuksen. 
 

 
3.6 Arki ja vapaa-aika 



 . 

 
s. 69, 62, 63, 71 
nro 6 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 

Kannattajat: Kokoomuksen, SDP:n, Perussuomalaisten, Liike Nytin ja 
Keskustan valtuustoryhmät, Lilli Kahri 

 
Jotta lasten ja nuorten hyvinvointi voidaan turvata myös jatkossa, ehdotamme, 
että autolla liikkuva kiertävä toiminta (sopimus Pantteri-Wauton kanssa 
päättyy maalis–huhtikuussa 2024) jatkuisi Nuorisopalveluiden oman auton 
muodossa (monivuotinen leasing-sopimus).  
 
Tätä varten ehdotamme 30 000 euron lisäystä Nuorisopalveluiden 
talousarvioon (leasing, teippaus ja ylläpito).  
 
Summa rahoitetaan kunnanhallituksen (kappale 3.3) alaisesta 100 000 
eurosta, joka on varattu lasten ja nuorten hyvinvoinnin parantamiseen 
kunnassa. 
 
Tällä tavoin voimme sekä taata tunnistetun ja arvostetun toiminnan jatkon että 
varata aikaa kokonaistoiminnan suunnitteluun, jonka keskiössä on lasten ja 
nuorten hyvinvoinnin parantaminen.  
 
Vuonna 2024 kehitetään ”Sipoo-malli”, kokonaisvaltainen ja pysyvä ratkaisu 
lasten ja nuorten hyvinvoinnin parantamiseksi. Tuloksena on kattava ja pysyvä 
”Sipoo-malli”, joka koostuu Nuorisopalveluista ja tähän toimintaan liittyvistä 
hankkeista ja ohjelmista. Toimihenkilöt, Nuorisopalveluiden henkilökunta ja 
päättäjät tekevät suunnittelutyön, ja malli otetaan käyttöön viimeistään vuonna 
2025. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotus hyväksytään muutettuna.  
 

Arjen ja vapaa-ajan toimialan talousarviokehykseen lisätään 30 000 € ja 
summa kohdennetaan nuorisopalveluihin. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 RKP:n valtuustoryhmä ehdotti, että talousarvioon lisätään seuraava teksti: 
 

Vuonna 2024 kehitetään ”Sipoo-malli”, kokonaisvaltainen ja pysyvä ratkaisu 
lasten ja nuorten hyvinvoinnin parantamiseksi. Tuloksena on kattava ja pysyvä 
”Sipoo-malli”, joka koostuu Nuorisopalveluista ja tähän toimintaan liittyvistä 
hankkeista ja ohjelmista. Toimihenkilöt, Nuorisopalveluiden henkilökunta ja 
päättäjät tekevät suunnittelutyön, ja malli otetaan käyttöön viimeistään vuonna 
2025. 
 



 . 

Valtuusto hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä teki seuraavan muutosehdotuksen: 
 
Lisätään Nuorisopalvelut osuuteen uusi kappale loppuun:  

 
“Nopee Garagen toiminnan aloittamiseen annetaan 80 000 euron avustus 
vuodelle 2024.”   
 
Tämä ei poista nuorisopalveluille jo kunnanhallituksen ehdotuksessa 
osoitettua 30 000 euroa, joka on varattu tila-auton kustannuksiin.    

 
Perustelu:   
Nopee-toiminta on nuorten oma-aloitteista, osallistavaa ja vastuullista 
palvelutoimintaa yhteisössä, jolla on tavoitettu useita syrjäytymisvaarassa 
olleita nuoria.   
 
Nopee Garage on nuorten ideoima hanke, jossa pian valmistuvat tilat 
palvelevat harrastamista, oppimista ja liikkumista valvotuissa tiloissa. 
Mopopaja, yhdessä oppiminen ja läsnäolevat aikuiset ovat tärkeässä osassa 
toimintaa. AVIn tuella on n. 20-vuotias täysin kaksikielinen henkilö 
aloittamassa Nopee Garagessa ja Silmu-kehitys- ja hankerahaa  
myös kunnan panostuksen seurauksena luvassa. Yhteistyötä on aloitettu 
seurakuntien, Keudan ja muiden toimijoiden kanssa. Monet säätiöt ovat jo 
tukeneet hanketta.   
 
Nopee-toiminta on aidosti vaikuttavaa, vastuuttavaa ja ainutlaatuista nuoria 
yhteiskuntaan sitouttavaa toimintaa, joka on otettu käyttöön Sipoonlahden 
koulun virallisena toimintatapana. Sitä ollaan seuraavaksi viemässä Nikkilän 
alakouluihin.   
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen muutetun ehdotuksen lisäksi oli 
tehty yksi kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Perussuomalaisten valtuustoryhmän ehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen muutettu ehdotus - 37 ääntä 
Perussuomalaisten ehdotus - 3 ääntä 
Tyhjää – 2 ääntä 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen RKP:n esittämällä 
muutoksella äänin 37–3 (2 tyhjää). 
 

 
3.7 Yhdyskunta ja ympäristö 
 
s. 75 
nro 7 Ehdotuksen tekijä: Jenni Savolainen 



 . 

 Kannattajat: Rasmus Lindroos, Maria von Flittner 
 
Muutosehdotus sivun 75 mittarisarakkeeseen kohdassa väestökasvutavoite: 
”Asumisen uutta kaavavarantoa on hyväksytty noin xxx asunnolle, joista xxx 
asuntoa on pientalokaavavarantoa.” 
 
Perustelut: Kunnan strategian mukaisen väestökasvutavoitteen toteutumisen 
mittarina on talousarvion sivun 75 taulukossa syytä käyttää samaa kuin itse 
strategiassa. Sen mukaisesti ehdotan mittarisarakkeessa olevat 
kerrosneliömetri-luvut asuntojen määriä kuvaaviksi luvuiksi. Muuntaminen 
voitaneen tehdä hallinnossa. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Väestönkasvu asuntotyypeittäin on tärkeä väestönkasvun ja rakentamisen 
seurannan mittari. Asemakaavoissa talotyyppien jakaumaa kuvataan kuitenkin 
kerrosalaneliöiden perusteella. Tästä johtuen tavoitteen käytännön toteumaa 
on perusteltua seurata juuri kerrosalaneliömittariin perustuen. Talousarvion 
mukaiset kerrosalaneliötavoitteet mahdollistavat strategian mukaisen 
väestönkasvun toteutumisen.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
 
s. 77, 103, 131 
nro 8 Ehdotuksen tekijä: Martin Andersson 
 Kannattajat: Micaela Röman, Tom Sundbäck, Carola Juselius 
  

Valtuustokauden yksi keskeisimmistä tavoitteista on henkilöjunaliikenteen 
aloittaminen KeNi-radalla. Sipoon ja HSL:n tulee edistää Kerava–Nikkilä-
radan avaamista henkilöjunaliikenteelle vuonna 2026. Sipoo tukee 
henkilöjunaliikenteen aloittamista uudistamalla junalaiturin (120 m) ja 
pysäköintialueen Nikkilässä sekä hankkimalla henkilöjunaliikenteen vuoroja 
arkipäivisin VR-Yhtymältä osana HSL:n ostoliikennettä. Sipoo varaa laituri- ja 
pysäköintialueen peruskorjausta varten 300 000 euroa vuodelle 2024 ja 300 
000 euroa vuodelle 2025. Junavuorojen ostamista varten varataan 300 000 
euroa/vuosi vuodesta 2026 lähtien. Tällä summalla saadaan 4 vuoroa 
suuntaan, yhteensä 8 vuoroa vuorokaudessa arkipäivisin.  

 
Investointi uuteen junalaituriin 2024 vähennetään NG8:n kaavan 
suunnittelusta, sillä hallinto-oikeuden käsittely viivästyttää hankkeen 



 . 

etenemisen. NG8-kaavan suunnittelurahoja ei tarvita kokonaisuudessaan 
2024, vaan niitä voidaan siirtää vuodelle 2025. 

   
Perustelut: 

 
Kerava–Nikkilä-radan henkilöjunaliikenteestä on tehty jo useampi selvitys; 
HSL:n Kerava–Nikkilä-radan henkilöliikenteen tarveselvitys 2015 ja MAL2019 
Kerava–Nikkilä-radan henkilöliikenteen tarkastelut sekä Kalevi Kämäräisen 
selvitys Kerava–Nikkilä-henkilöjunayhteydestä 2018. Lisäksi on Rambollin 
tekemä Nikkilän liikenneverkkoselvitys vuodelta 2020.  

 
Henkilöliikenteen aloittaminen edellyttää määräysten mukaiset laiturirakenteet. 
Nikkilässä nykyisin oleva laituri on tehty vain museoliikennettä varten. Radalla 
on jo junan kulunvalvonta, joten vain turvalaitevarustusta on täydennettävä 
niin, että Nikkilä voi toimia junien pääte- ja lähtöpisteenä. Keravalla on myös 
pidennettävä laituri 5 etelään (120 m). Suurin kysymys on liikenteen operointi 
ja rahoitus sekä kalusto. Sipoo ja Kerava aloittavat neuvottelut HSL:n, VR:n ja 
Väyläviraston kanssa ensi vuonna. 

 
Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Kerava–Nikkilä-henkilöjunaliikenteen käynnistäminen on kunnan keskeisimpiä 
strategisia tavoitteita ja junaliikenne pyritään mahdollistaan mahdollisimman 
nopealla aikataululla. Valtuusto päätti vuoden 2023 talousarviokäsittelyn 
yhteydessä toteuttaa selvityksen KeNi-radan henkilöjunaliikenteen nopeasta 
aloittamisesta. Selvitys valmistuu joulukuussa 2023 ja sen pohjalta esitettävät 
toimenpiteet tuodaan päätöksentekoon erikseen. KeNi-henkilöjunaliikenteen 
käynnistäminen projektoidaan talousarvioehdotuksen pohjalta vuonna 2024. 
KeNi-rataan liittyvät investoinnit eivät koske NG8-kaava-aluetta. NG8:n 
eteneminen kuitenkin edesauttaa KeNi-radan henkilöjunaliikenteen aloitusta, 
eikä alueen suunnittelun ole arvioitu hidastuvan kaavasta jätettyjen valitusten 
vuoksi.   
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 
 

 Martin Andersson toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 
Micaela Röman kannatti Martin Anderssonin ehdotusta. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 

  kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 

Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Martin Anderssonin ehdotusta kannattavat äänestävät "ei". 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 



 . 

Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 28 ääntä 
Martin Anderssonin ehdotus - 13 ääntä 
Tyhjää – 1 ääni 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 28–13 (1 tyhjä). 

 
s. 77, 79 
nro 9 Ehdotuksen tekijä: Jenni Sademies 
 Kannattajat: Kicka Lindroos 

 
Muutosehdotus:  
 
Parannetaan Sipoon kylien joukkoliikenneyhteyksiä hankkimalla lisävuoroja 
täydentämään HSL-sopimusliikennettä. Vuonna 2022 tehdyn Nikkilän 
liikenneverkkoselvityksen mukaan linja-autoliikenteen kehittämiselle on 
tarvetta erityisesti iltaisin ja viikonloppuisin, jolloin monista Sipoon kylistä ei ole 
lainkaan yhteyksiä. Lisävuorojen hankinta voidaan tehdä 
kustannustehokkaasti syöttöliikenteenä esimerkiksi Nikkilään ja Söderkullaan. 
Joihinkin Sipoon kyliin kulkee myös ns. “nollavuoroja”, eli varikkovuoroja, 
joiden kyytiin ei voi nousta. Näiden vuorojen saaminen henkilöliikenteeseen 
voisi olla kustannustehokas tapa parantaa Sipoon joukkoliikenteen 
palvelutasoa. 
 
Määrärahalisäys 100 000 euroa. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 

Sipoon joukkoliikennelinjaston kehittämisesti neuvotellaan säännöllisesti 
HSL:n kanssa. Kylien joukkoliikennetarpeden huomiointi on osa tätä työtä. 
Muutosehdotuksessa esitetyt ehdotukset käydään läpi HSL:n kanssa ja 
arvioidaan niiden toteutusmahdollisuuksia. Kunta tutkii aktiivisesti myös 
mahdollisuuksia parantaa kylien liikenneyhteyksiä uusien liikkumisen tapojen, 
kuten erilaisten äly- ja kutsuliikenteen konseptien kautta.  
 
Kunnan käyttötalouden tasapainottamistavoite ei mahdollista taloudellisia  
lisäpanostuksia joukkoliikenteeseen. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 
 

 Jenni Sademies toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 
Kicka Lindroos kannatti Jenni Sademiehen ehdotusta. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 



 . 

  kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 

Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Jenni Sademiehen ehdotusta kannattavat äänestävät "ei". 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 29 ääntä 
Jenni Sademiehen ehdotus - 12 ääntä 
Tyhjää – 1 ääni 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 29–12 (1 tyhjä). 

 
 
s. 81 
nro 10 Ehdotuksen tekijä: Liike Nytin valtuustoryhmä 

 
Lisäys budjettiin: Osallistuva budjetointi #MunSipoo 
Määräraha: 100 000 € 
 
Esitämme 100 000 euron lisäyksen tekniikka ja ympäristöosaston budjettiin 
”Osallistuva budjetointi #MunSipoo -hankkeen muodossa.  

 
Perustelut: Osallistuva budjetointi lisää yhteistyötä ja helpottaa eri ryhmien 
välillä tapahtuvaa keskustelua. Se lisää asukkaiden ymmärrystä julkisten 
varojen käytöstä, mutta myös viranhaltijoiden ymmärrystä asukkaiden 
asenteista päätöksentekoa kohtaan. 
 
Osallistamalla asukkaat suunnitteluun saadaan hyvää keskustelua 
prioriteeteista. Sen avulla huomataan, mitkä asiat asukkaille ovat tärkeitä ja 
voidaan hyödyntää asukkaiden arjen asiantuntemusta ja aluetuntemusta. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotus hyväksytään muutettuna.  
 

Kokemukset osallistuvan budjetoinnin #MunSipoo-hankkeesta ovat olleet 
positiivisia. Vuoden 2023 osalta hankkeen budjetti oli 20 000 €. Osallistuva 
budjetointi edellyttää verrattain paljon henkilöstöresurssia, joten 100 000 € 
hankkeen toteutus vuoden aikana voisi olla haastavaa. Hankkeelle osoitetaan 
vuodelle 2024 50 000 € määräraha osana kunnan investointimäärärahoja. 
Tekninen valiokunta päättää hankkeen tarkemmasta kohdennuksesta 
alkuvuodesta 2024. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 
 



 . 

Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
6 INVESTOINTIOSA 
 
6.1 Investoinnit 
 
s. 103 
nro 11 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Keskustan valtuustoryhmä, Liike Nytin valtuustoryhmä 
 

Pienennetään kaava-alueiden laajennusinvestointeja, joka on suurin 
investointikategoria talousarvioehdotuksessa 2024 ja myös sen eniten 
kasvavanut osa. 
 
Sivun 103 toisessa taulukossa ”Bruttoinvestoinnit infra ja rakennukset” riviltä 
”Laajennusinvestoinnit, kaava-alueet” muutetaan TA 2024 kohta lukuun -5 000 
ehdotetun -7 295:n sijasta. Summa päivitetään luvusta -15 110 oikeaan 
arvoonsa, joka jää alle 13 tuhannen. 
 
Sivun 103 kolmannen kappaleen toinen virke muutetaan seuraavaan 
muotoon.  
 
”Jaksolla 2024–2026 kokonaisinvestoinnit ovat vuosittain n. 13–19 miljoonaa 
euroa.”  
 
Kolmannen kappaleen viimeinen virke muutetaan prosenteiltaan muutettua 
taulukkoa vastaavaksi.  
 
Neljännen kappaleen ensimmäisen virkkeen luku “noin 16,0 miljoonaa euroa” 
muutetaan niin, että se lukee “noin 13,0 miljoonaa euroa”. Toisessa 
virkkeessä luku “noin 7,3 miljoonaa euroa” muutetaan niin, että se lukee “5,0 
miljoonaa euroa”.  
 
Sivun 103 ensimmäinen taulukko muutetaan uutta bruttoinvestointien määrää 
vastaavaksi TA 2024 -sarakkeen kohdalta samoin kuin summat korjataan 
vastaavasti.  
 
Perustelut:  
Muutosehdotus leikkaa pelkästään suurinta investointiluokkaa varsin 
kohtuullisesti eli kaava-alueiden laajennusinvestointointeja suunnilleen 2023 
talousarvion tasolle, joka sekin oli yli miljoona euroa suurempi kuin minään 
kolmena sitä edeltävänä vuonna. Siten viittä miljoonaa tähän 
investointiluokkaan voidaan pitää tasoltaan jo sangen korkeana.  
 
Kuntatalouden vakauttamiseksi tämä muutos on varsin kohtuullinen, eikä 
vaatine suurenluokan uudelleen priorisointia, jos NG8 toteutusta ei pystytä 
aloittamaan vuoden 2024 aikana kunnan omasta toiminnasta johtumattomista 
syistä, kuten todennäköistä on. 
 



 . 

Priorisoiden hankkeiden toteutusta siten, että varmimmat sekä riskittömimmät 
hankkeet toteutetaan ensisijaisesti. Toisaalta lykäten hankkeita, joista on 
jätetty valituksia ja näinollen niiden toteutus tulee jokatapauksessa venymään. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Kunnan investointeja hallitaan kokonaisuutena 10 vuoden investointiohjelman 
kautta. Investointikokonaisuus on mitoitettu siten, että investoinneilla saadaan 
katettua niille osoitetut tarpeet ja investoinneille asetut tavoitteet talouden 
tasapaino huomioiden. Kaava-alueiden laajennusinvestoinnit kattavat uusien 
asemakaava-alueiden infran investoinnit. Näillä investoinneilla 
mahdollistetaan siis kunnan tonttituotantoa ja siten myös kunnan 
tulonmuodostusta. Kaava-alueiden laajennusinvestoinnit ovat kunnalle 
kannattavia ja niiden kautta muodostuvat tulot muodostavat entistä 
merkittävämmän osan kunnan kokonaistuloista sote-uudistuksen ja siihen 
liittyvän valtionosuusuudistuksen jälkeisenä aikana. Investointierän 
pienentäminen heikentäisi kunnan pitkän ajan talouden tasapainoa, eikä siten 
ole perusteltua. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa 
seuraavasti: 
 
Pienennetään kaava-alueiden laajennusinvestointeja 7,25 miljoonasta 5,0 
miljoonaan. Hankkeiden toteutuksessa varmimmat ja riskittömimmät hankkeet 
priorisoidaan ensisijaisesti. Hankkeiden aikataulutuksessa huomioidaan 
jätettyjen valitusten käsittely ja todennäköinen toteutuksen venyminen.  

 
Perustelu:   
Muutosehdotus leikkaa pelkästään suurinta investointiluokkaa varsin 
kohtuullisesti eli kaava-alueiden laajennusinvestointointeja suunnilleen 2023 
talousarvion tasolle, joka sekin oli yli miljoona euroa suurempi kuin minään 
kolmena sitä edeltävänä vuonna. Siten viittä miljoonaa tähän 
investointiluokkaan voidaan pitää tasoltaan jo sangen korkeana.   
 
Kuntatalouden vakauttamiseksi tämä muutos on varsin kohtuullinen, eikä 
vaatine todellisuudessa merkittävää uudelleen priorisointia, koska esimerkiksi 
kaavan NG8 toteutusta ei pystytä aloittamaan vuoden 2024 aikana kunnan 
omasta toiminnasta johtumattomista syistä.    
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 



 . 

äänestävät "jaa" ja Perussuomalaisten valtuustoryhmän ehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 31 ääntä 
Perussuomalaisten ehdotus - 11 ääntä 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 31–11. 

 
 
s. 118, 128 
nro 12 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Tuomas Alaterä, Carola Juselius 
 

Lisäys: 
Sivu 118: Kohtaan Nikkilän sydän, 2 vaihe -  Määrärahan osoitus 120 000€. 
 
Lisätään tekstiin oma otsikko kappaleessa 6.1 – Nikkilän Sydän 
Toimintakulttuurin muutoksen mahdollistaminen  

 
Sekä seuraava teksti: 
 
Nikkilän Sydän on koulu jossa ei käytetä ulkojalkineita sisätiloissa. Yhtenäisen 
koulukulttuurin ja oppilaiden osallisuuden vahvistamiseksi tilaratkaisut 
kaipaavat parannuksia lattioiden osalta. Lattioille asennetaan 
tekstiilipalamattoa B- ja C-siipien tiloihin. Kustannusarviossa on mukana 
suunnittelu- ja siivouskulut. Sivistysvaliokunnan näkemyksen mukaan 
mattoinvestointi tulee osoittaa osaksi investointitalousarviota, koska kyseessä 
on koulukohtainen kiinteän rakenteen kaltainen investointi, ei irtaimisto. 
 
Sivu 128: Lisäys kappaleeseen 6.1.2 Irtain omaisuus Koulutuspalvelut 
30 000 € Nikkilän Sydämen toimintamuutoksen loppuunsaattamiseen. 
Kokonaissumma on siten 270 000 €. 
 
Päivitetään kaikki taulukot tämän mukaan sekä korotetaan investointiosuutta 
tämän verran. 

 
Perustelut: 
Sivistysvaliokunta on ehdottanut irtaimen omaisuuden 357 670 € edestä. 
Talousarviossa esitetään kappaleessa 6.1.2 kuitenkin vain 240 000€ 
 
Sivistysvaliokunta on käsitellyt toimintakulttuurin muutokset 9.5.2023 aloiteen 
käsittelyssä ja valtuusto on 8.6.2023 merkinnyt asian tiedoksi aloitteen 
vastauksena. Asian käsittelyssä on käyty neuvotteluija molempien 
opettajakunnan ja oppilaskunnan kanssa. Sivistysvaliokunnan päätöksessä on 
todettu, että kunnioitetaan oppilaskuntien kompromissiratkaisu, jonka mukaan 
koko Nikkilän sydän toimii sukkakouluperiaatteen mukaisesti (pois lukien tilat, 
joissa työskennellessä on käytettävä suojajalkineita), sillä ehdolla, että 
seuraavat tarvittavat investoinnit toteutetaan mahdollisimman pian, jotta 
sukkakouluperiaate toimisi: 
 



 . 

• Kokolattiamatot tiloihin, jossa esim. ei ole teknistä estettä 
kokolattiamaton asennukselle. 

• Jokaiselle oppilaalle omat lukittavat kaapit ja suunnitelma, miten 
kaapit sijoitetaan. Suunnitelma laaditaan yhteistyössä 
oppilaskuntien kanssa. 

• Enemmän istumapaikkoja, esim. penkkejä käytäville ja 
oleskelutiloihin. Toivotaan istumapaikkoja, jotka ovat kestäviä. 
Istumapaikkoja tulisi olla myös tiloissa, jossa on oppilaskaappeja. 

• Uudet tuolit niihin luokkiin, joissa on epämukavat puiset jakkarat 
(esim. fysiikka-kemian luokka). Jossain luokissa ainoastaan osa 
penkeistä ovat hyvässä kunnossa ja on toivottavaa saada hyvät 
tuolit koko luokkaan. 

• FyKe-luokkiin koulun puolesta suojajalkineet. 
• Järjestyssäännöt: opettajat eivät aina usko, että oppilaan kengät 

ovat sisäkenkiä. Olisi tärkeää, että oppilaskunnat ja 
opettajakunnat sopivat yhdessä pelisäännöt sisäkenkien käytöstä. 

• Oppilaskunnat toivovat, että oppilaat voisivat käyttää Nikkilän 
Sydämen pääsisäänkäyntiä. Juuri nyt kaikki KVS oppilaat liikkuvat 
C-talon ovista omiin tiloihinsa ja SJK B-talon ovista. Jos liikutaan 
pääsisäänkäynnistä, niin vähennetään tungosta, joka aiheuttaa 
tarpeetonta häiriötä ja levottomuutta. Oppilaskunnat ja 
opettajakunnat voisivat sopia tästä keskenään. 

• Oppilaskunnat haluaisivat selkeän aikataulun tilanteen 
korjaamiseksi suoritettaville investoinneille. Mitä voidaan luvata 
syksylle ja mitä seuraavan lukuvuoden ajalle? 

  
Jos tarvittavia investointeja ei tehdä, niin Nikkilän Sydämessä siirrytään 
vaihtoehtoon missä sukkakouluperiaatteesta luovutaan niiden tilojen osalta, 
joissa ei ole tekstiilimattoja. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotus hyväksytään muutettuna.  
 

Ehdotetut toimenpiteet ovat kannatettavia ja perusteltuja. Niiden myötä 
Nikkilän sydämessä toimivien kouluyksiköiden yhtenäistä koulukulttuuria 
saadaan kehitettyä suunnitellusti, oppilaita, huoltajia ja henkilökuntaa kuullen.  
Hanketta varten lisätään sivistysvaliokunnan irtaimen omaisuuden 
investointimäärärahoihin 120 000 €.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
s. 119, 120 
nro 13 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 



 . 

 Kannattajat: Tuomas Alaterä 
 

Tekninen korjaus, otsikon muotoilu 
 
Muutosehdotus: maininta ”Leppätien päiväkoti” poistetaan otsikosta ”Nikkilän 
varhaiskasvatusratkaisut / Leppätien päiväkoti”. 
 
Perustelu: Vaikka leipätekstissä nostetaan esiin erityisesti Leppätien päiväkoti, 
toivoi sivistysvaliokunta, että päiväkotitilanne nostetaan esiin 
kokonaisuudessaan. Tiloja voidaan tarvita useammalle ryhmälle kuin vain 
niille kielikylpyryhmille, jotka nyt ovat Solåkerin kiinteistössä. Lisäksi Kyrkoby 
skolan paviljongin vuokra-aika on päättymässä, minkä vuoksi tarvitaan selvitys 
vuokra-ajan mahdollisesta pidentämisestä tai vaihtoehtoisista tiloista. 
Talousarvion kohta pitää sisällään ainoastaan tilanteen selvityksen eikä 
ratkaisujen toteuttamista, mihin voidaan myöhemmin tarvita rahaa. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä. 
 

Otsikko vastaa aiemmin käytettyä hankenimeä ja hankenimet pidetään 
kunnassa seurattavuuden vuoksi lähtökohtaisesti muuttumattomina. 
Hankenimi pohjautuu sivistysvaliokunnan aiempaan tarvemäärittelyyn.  
 
Käsittely 
 
Esittelijä muutti ehdotustaan siten, että selvitys käsittää koko Nikkilän 
varhaiskasvatuksen ratkaisut. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
s. 121, 127, 122 
nro 14 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Tom Sundbäck 
 

Söderkullan ulkotekojää  TA 2024 
(muutetaan toteutusvuosi) - 900 000 € 
 
Vastaava muutos hankekuvaukseen: 
”Vuodelle 2026 varataan toteutukseen 900 000 euroa.” 
muutetaan muotoon 
”Vuodelle 2024 varataan toteutukseen 900 000 euroa.” 
 



 . 

Perustelut: Valtuusto on päättänyt kahdesti vuonna 2022, että tekojää 
toteutetaan vuonna 2024. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Investointi ei ole kiireellinen tai välttämätön, joten sen toteutus on perusteltua 
tehdä 2026. Hankkeen toteutuksella on vaikutuksia paitsi investointitalouteen, 
myös käyttötalouteen, sillä tekojääradan vuotuiset käyttökustannukset 
rasittavat arjen ja vapaa-ajan toimialan käyttötaloutta. Toteutus vuonna 2026 
parantaa investointitalouden tasapainoa sekä käyttötalouden tasapainoa.  
 
Käsittely 
 
Tuomas Alaterä ehdotti muutosehdotuksen hyväksymistä siten, että 
kustannuskatto on 900 000 euroa. 
Tom Sundbäck kannatti Tuomas Alaterän ehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti 
seuraavaa äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän 
ehdotusta kannattavat äänestävät "jaa" ja Tuomas Alaterän vastaehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Esittelijän ehdotus "jaa" – 4 ääntä: Maria von Flittner, Clara 
Lindqvist, Marketta Mattila, Micaela Röman 
Tuomas Alaterän vastaehdotus "ei" – 7 ääntä: Tuomas Alaterä, Esa Kantee, 
Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Suvi Vuoksenranta, Kaj 
Lindqvist 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi Tuomas Alaterän 
vastaehdotuksen äänin 4–7. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi Tuomas Alaterän vastaehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Vihreä valtuustoryhmä ehdotti, että kunnanjohtajan ehdotus hyväksytään. 
 

Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Vihreän valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 



 . 

Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 26 ääntä 
Vihreän valtuustoryhmän ehdotus - 14 ääntä 
Tyhjää – 2 ääntä 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 26–14 (2 tyhjää) 

 
s. 121, 124 
nro 15 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuusroryhmä 
 

Muutosehdotus: 
 
Uudensillantien peruskorjaus  
 
Varataan vuodelle 2025 100 000 euroa suunnitteluun ja pohjatutkimuksiin ja 
vuodelle 2026 400 000 euroa toteutukseen. 
 
Perustelut: 
 
Kyseinen tieosuus on pinnoitettu vasta ”muutama” vuosi sitten ja on edelleen 
hyvässä ja ajattavuudeltaan erinomaisessa kunnossa verrattuna esimerkiksi 
moneen muuhun Nikkilän keskustan katuosuuteen. Vähäistä paikattavaa on 
vain parissa kohtaa ja sen pystyy hyvin suorittamaan pienellä 
paikkakorjauksella. Investoinnin siirto eteenpäin ei siis aiheuta haittaa, mutta 
tasapainottaa talousarvion ja -suunnitelman investointiosuutta. Odotettavissa 
on myös, että Uudensillantien jatkolla olevan Iso Kylätien alueen 
liikennejärjestelyjä joudutaan tarkastelemaan lähivuosina, kun esimerkiksi 
kaavoitusohjelman parkkipaikalla olevia kaavoja N52, N55 ja N59 otetaan 
käsittelyyn. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Uudensillantien peruskorjaus on allokoitu toteutettavaksi vuonna 2024. 
Priorisoinnin perusteena on kyseisen kadun osan turvallisuuspuutteet sekä 
kadun rakenteellinen kunto.  
 
Käsittely 
 
Esittelijä muutti ehdotustaan siten, että muutosehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 



 . 

 
s. 124, 121 
nro 16 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Keskustan valtuustoryhmä 
 

Siirretään Urheilutien saneeraus vuodelle 2026. 
 
Neljäs ja viides kappale sivulla 124 muutetaan seuraavaan muotoon:  
 
”Urheilutien saneeraus ajoitetaan vuodelle 2026.  
 
Varataan vuodelle 2026 520 000 euroa.” 

 
Taulukko sivun 121 alussa ja vastaavat luvut muualla muutetaan lykkäystä 
vastaavaksi.  

 
Perustelut:  
Urhelutien peruskorjausta ei voi pitää kiireellisenä. Sen yhdistäminen Nikkilän 
urheilukentän peruskorjaaminen oli tarkoitus toteuttaa yhdessä Urheilutien 
peruskorjauksen kanssa, jotta häiriöt liikenteelle ja ympäristön asukkaille 
jäisivät mahdollisimman lyhytaikaisiksi.  
 
Tie ei ole erityisen huonokuntoinen eikä jalankululle tienkunnosta ole erityistä 
haittaa. On perusteltua siirtää tien saneeraus kuntatalouden vaatimuksista 
toteutettavaksi investointisuunnitelmakauden loppuun, mutta ei sitä 
pidemmälle.  
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Urheilutien peruskorjaukselle on osoitettu määrärahat jo vuoden 2023 
investointimäärärahasta. Hankkeen toteutus siirtyi kuitenkin vuodelle 2024 
resurssipulan vuoksi. Katualueen suunnitelmat ovat valmiit ja odottavat 
toteutusta. Kadun rakenteellinen kunto on välttävä ja sen peruskorjaus on 
perusteltua toteuttaa vuonna 2024.  
 
Käsittely 
 
Esittelijä muutti ehdotustaan siten, että muutosehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
 



 . 

s. 124, 125 
nro 17 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuusroryhmä 
 Kannattajat: Jenni Savolainen 
 

Sivun 124 taulukkoon lisätään: 
 
Pump Track, TA 2024 -180 
 
Sivulle 125 uusi kappale: 
 
”Pump Track -radan toteutukseen varataan määräraha. Hankkeelle haetaan 
valtionapu ja varataan sijainniltaan sopiva n. 1 000 neliön alue.” 
 
Perustelut: 
Pump Track -rata palvelee hyvin laajaa käyttäjäkuntaa. Sekä useita eri lajeja 
että laajaa ikähaarukkaa. Rata on myös ylläpitokuluiltaan hyvin alhainen ja 
rasittaa siten käyttötaloutta hyvin vähän. 
 

 Kunnanhallitus 27.11.2023 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Ehdotusta ei hyväksytä.  
 

Pump track -radan mahdollisen investoinnin allokointi ja toteutus edellyttävät 
ratkaisua radan sijoituspaikasta sekä yleissuunnitelmatasoista suunnitelmaa. 
Suunnittelu on perusteltua toteuttaa vapaa-ajanjaoston kohdennetuille 
hankkeille osoitetun määrärahan puitteissa.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 11.12.2023 
 

 SDP:n valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 
 

Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
  kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 

Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja SDP:n valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat äänestävät 
"ei". 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 30 ääntä 
SDP:n ehdotus – 9 ääntä 
Tyhjää – 3 ääntä 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 30–9 (3 tyhjää). 

 


